



INSPECȚIA MUNCII
INSPECTORATUL TERITORIAL DE MUNCĂ HARGHITA

COMUNICAT DE PRESĂ

*„Începând cu data de 1 octombrie 2023, salariul de bază minim brut pe țară garantat în plată prevăzut la art. 164 alin. (1) din Legea nr. 53/2003 - Codul muncii (...) se stabilește în bani, fără a include sporuri și alte adaosuri, la suma de **3.300 de lei lunar**, pentru un program normal de lucru în medie de 165,33 ore pe lună, reprezentând 19,96 lei/oră”, prevede Hotărârea nr.900 din 28.09.2023.*

De majorarea cu 10% va beneficia un număr mare de salariați, angajați preponderent în sectoarele transporturi, comerț și în rândul întreprinderilor mici și mijlocii. Măsura adoptată nu se aplică salariaților din agricultură și industrie alimentară, pentru aceste categorii aplicându-se prevederile legale actuale (salariu minim brut de 3.000 de lei).

Anul 2023 a început cu creșterea salariului minim în toate sectoarele de activitate, dar cea mai mare creștere a înregistrat-o sectorul construcțiilor. Astfel, avem, la ora actuală, un salariu minim de **3.000 de lei** (valoarea general aplicabilă) și unul de **4.000 de lei** (în sectorul construcțiilor), precum și un beneficiu de netaxare la salariul de 3.000 de lei care se aplică tot anul acesta atâta timp cât nivelul salarial rămâne neschimbat - mai exact, **angajatorii plătesc pentru brutul de 3.000 de lei taxe salariale ca pentru un salariu brut de 2.800 de lei.**

Cu stimă,

Daniela BORTOȘ

Consilier juridic superior